
Dovoluji si zaslat následující diskusní pfiíspûvek.

VáÏen˘ a mil˘ pfiítel, Doc. V. Hrdou‰ek se v úvodníku ã. 4/2004
va‰eho ãasopisu rozepsal o vysok˘ch a stále se zvy‰ujících náro-
cích kladen˘ch na konstrukce dopravních staveb a nesen vlnou
budovatelského optimismu dospûl k názoru, Ïe v minulosti se
sice jako nedílná souãást kaÏdého rozvoje objevily i nedostatky,
ale nyní se zmûnila kvalita materiálÛ a tudíÏ i kvalita celého sta-
vebního díla, za které, jak z kontextu vypl˘vá, se povaÏují pouze
betonové mosty. Ostatnû proã ne, kdyÏ jde o úvodník v beto-
náfiském ãasopisu. Ov‰em z ãeho plyne autorÛv optimismus
jsem uÏ z textu nevyãetl, spí‰ se mi zdálo, Ïe vychází pouze
a jenom z betonáfiské víry. Ale poté, co jsme byli svûdky totálních

rekonstrukcí betonov˘ch mostÛ na mladoboleslavské ãi celé
slavné estakády v Praze – Vysoãanech, kteréÏto stavby se nedo-
Ïily snad ani 30 let, bychom moÏná mohli Ïádat více neÏ jen víru
a pfiesvûdãení. VÏdyÈ ani tehdej‰í stavebníci by jistû nepfiipustili,
Ïe stavûjí jen na tak krátkou dobu. A co se od té doby tak dra-
maticky zlep‰ilo? Nûjaké chemikálie do betonu Ïe by ztrojnáso-
bily Ïivotnost? Nebo Ïe by pomohlo navrhování podle metody
mezních stavÛ, ãi dokonce vstup do EU? Vím, Ïe budu utluãen
argumenty, co v‰echno je dnes lep‰í (alespoÀ se to dozvím), ale
pfiesto bych radil ubrat plyn a sníÏit oãekávání na rozumnûj‰í
míru. Jisté je pouze to, Ïe aÏ soudce ãas vynese svÛj v˘rok, ani
Vladislav ani já uÏ nebudeme ãtenáfii tohoto ãasopisu.

Prof. J. Studniãka, âVUT Praha 

VáÏení ãtenáfii, 

dûkujeme za v‰echny Va‰e názory i pfiipomínky k na‰í práci a dis-
kuzní pfiíspûvky k publikovan˘m ãlánkÛm, které nám pfiicházejí
do redakce. Tû‰í nás, Ïe ãasopis se BETON TKS stal Ïivou platfor-
mou pro v˘mûnu názorÛ a informací v‰ech, ktefií se zajímají
o beton a betonové konstrukce. 

âasopis proniká i za hranice „betonáfiÛ“. Vefiejnost se na redak-
ci obrací vedle Ïádostí o doporuãení kde koupit malé mnoÏství
kvalitního betonu, jak fie‰it tu ãi onu poruchu betonové kon-
strukce, obãas i s velmi pfiekvapiv˘mi dotazy. Pfietiskujeme jeden,
jehoÏ autor nám poslal i zajímavé obrázky (jméno tazatele jsme
zmûnili). Pokud víte, jak situaci fie‰it, napi‰te nám. Va‰e rady pfie-
dáme tazateli.

Z e-mailu:
... prosim o pomoc a radu v prekerni situaci ve ktere jsem se

nezavinûnû ocitl.
Pfii vytahování 12ti metrové betonové jachty ve Francii (port

Leucate) do‰lo k povolení kovov˘ch vzpûr a k následnému se-
sutí lodi a jejímu po‰kození (díra cca 50cm zpÛsobená proraÏe-
ním vzpûry do boku lodi..)

Moje otázka zní zda seÏenu firmu (experta) pro posouzení po-
ru‰ení statiky lodi (destrukce skofiepiny) pomocí ? rentgenu (la-
seru...? ) a laboratofi pro vydání certifikátu kvality betonu z ode-
bran˘ch vzorkÛ pro pfiíp. fie‰ení pojistné události... Podot˘kám,
Ïe vina je jednoznaãnû na stranû provozovatele pfiístavu (úlo-
Ïi‰tû lodí..)

Dûkuji za jakoukoli dobrou radu
Josef Pavel
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